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前言

　　世界图书出版公司是国内最早通过版权贸易出版影印海外科技图书和期刊的出版机构，为我国的
教学和科研做出了重要的贡献。
作为读者，我自己也是得益于这项工作的人之一。
现在世界图书出版公司北京公司打算引进出版一套&ldquo;西方语言学视野&rdquo;系列丛书，一定也
会受到广大研究语言、教学语言的人士的欢迎。
　　世界图书出版公司的宗旨是，把中国介绍给世界，把世界介绍给中国。
我认为，从总体上讲，在今后相当长一段时间内，把世界介绍给中国这项任务还是主要的。
西方的语言学在过去几十年里的发展和变化是很快的，新理论、新方法、新成果很多，特别是在语言
学和其他学科的交叉方面。
跟我们的近邻日本相比，据我所知，我们翻译、引进西方语言学著作无论在速度还是数量上都是有差
距的。
不错，从《马氏文通》开始，我们就在不断地引进和学习西方的语言学理论和方法，有人会问，这样
的引进和学习还要继续到哪一天？
其实，世界范围内各种学术传统的碰撞、交流和交融是永恒的，我们既要有奋起直追的勇气、独立创
新的精神，也要有宽广平和的心态。
要使我们的语言研究领先于世界，除了要继承我们传统中的优秀部分，还必须将别人先进的东西学到
手，至少学到一个合格的程度，然后再加上我们自己的创新。
　　这套丛书叫&ldquo;西方语言学视野&rdquo;，顾名思义，就是要开拓我们的视野。
理论和方法姑且不谈，单就关注的语言而言，我们的视野还不够开阔。
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内容概要

本书是第一本系统研究词汇语义学的专著，在该领域影响深远，被国外很多大学列为词汇语义学课的
参考书。
全书有两大突出特点：对词汇中存在的意义关系的全面描写和对词语意义极为精微的分析。
    本书被誉为“一本分析词汇关系的手册”，是词汇语义学及相关专业研究者的必备用书。
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作者简介

克鲁斯（D.A.Cruse），曾是曼彻斯特大学普通语言学系的高级讲师，讲授语义学、语用学和心理语言
学。
他的主要著作还有Meaning in Language：An Introduction to Semantics and Pragmatics，Handbook of
Lexicology，Cognitive Linguistics等。
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章节摘录

　　There may sometimes be problems in deciding which member of a pair is the endonym and which the
exonym, although in most cases we can trust our intuitions. If the terms are hyponymously related, then the super-
ordinate is the automatic choice for endonym; being less specific in sense, it is therefore less complex semantically.
The same is probably true ot the holonym in a pair related meronymously. Take the ease of hand and finger.
Although the relationship is canonical in both directions - a canoni- cal finger is a part of a hand, and a canonical
hand has fingers - hand is in one sense the less specific and hence less complex term, the term which carries less
semantic information. Very often the question can be decided by the relative adequacy of definitions. For instance,
&quot;a building for lodging horses&quot; is an adequate definition of stable （or at least is on the right lines） ;
but while &quot;a stable-dwelling animal&quot; might serve to identify horse, it is not an adequate definition. 
（There is, in fact, no adequate definition of 'natural kind' terms like horse - see chapter 6 - so if one term of an
endonymous pair is a natural kind term, and the other is a nominal kind term, then the natural kind term is
automatically the endo- nym.） A similar argument applies to glove and hand:&quot;an item of clothing designed
to cover the hand&quot; is a satisfactory definition of glove, but &quot;the glove-wearing part of the body&quot; is
decidedly odd as a definition of hand.　　The most interesting eases of endonymy are those where the relation
between endonym and exonym is recurrent, giving rise to a proportional series.　　&hellip;&hellip;
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